
Referat af borgerforeningsmøde den 9. februar 2017
Tilstede: Stig, Frank, Anne, Mette, Majken, Gert, Niels, Christine

1. Evaluering af arrangementer:
Juletræstænding forløb som sædvanlig fint. Pga. det gode vejr, var der rekord mange lavenborgere, 
der havde fundet vej til søpladsen. Dette bevirkede, at der ret hurtigt var udsolgt af gløgg og 
æbleskiver. Niels vil gerne fortsætte med at være indkøbschef til arrangementet Til næste år skal vi 
huske at tage billeder og sende til Jesper på laven.dk.
Juletræsnedtagning: Thomas har på finurlig vis konstrueret den nye stjerne, så den kan tåle fald mod
jorden. (Tak, Thomas )Vi kunne således fælde træet med motorsav. Hele proceduren var overstået
på en halv time.
Nytårskur for seniorer: En succes vi skal fortsætte med. 

2. Fastelavn den 26. februar.
 Deltagelse koster 20 kr. Der er både voksen og børnetønde. Mette står for indkøb. Niels checker 
om vi har krus på lager.

3. Opfølgning på sidste møde:
Trafik: Skanderborg kommune er interesseret i at lave en 2-1 vej med 60 km/t fra Alling til Laven.
Så er farten allerede godt nede inden man kører ind i Laven by. Ved generalforsamlingen besluttede
vi, at lave nogle 40 km/t skilte til ophængning i byen. Vi vil med småt skrive på skiltene, at det er 
borgerforeningen, der står bag. Gert kontakter Henrik desangående.
En trafikmåling vise,r at der dagligt kører 840 biler daglig gennem Laven mod tidligere 1200. En 
klar forbedring efter motorvejen er kommet til.
Samarbejde med Alling: Alling er også interesseret i at få ryddet bevoksningen på Bryggebjerg, så 
vi igen får udsigt. Jeppe fra Alling har taget kontakt til Skanderborg kommune. Evt. kunne vi i 
fremtiden indgå i et grønt partnerskab med kommunen.
Kajakstativer: Rune har fra Magnild modtaget tegninger over placeringen af stativerne. Frank, Stig 
og Rune udarbejder en materialeoversigt. Det hele sendes til kommunen, som vil se på 
financieringen.
Ungeråd v. Rune: 7 piger og 1 dreng ønsker at være med i rådet. Der vil blive indkaldt til et 
konstituerende møde.
Hjertestarterkursus vil blive afholdt i løbet af året. Frank er tovholder.

4. QR-koder på husene:
 Frank forslog QR-kode på de huse, der tidligere har haft en funktion i byen, så man kan se hvor der
f.eks tidligere har været butik, snedkeri o.lign. 
Vi kunne lave en byvandring til sommer, hvor vores seniorer deler ud af deres viden om byens 
”fortid”. Frank er tovholder på at QR projektet iværksættes.

5. Eventuelt:
Ved næste møde (9. april) vil vi beslutte, om vi vil købe en ny bådmotor eller en brugt jolle med 
motor.
Det blev besluttet, at vi i fremtiden vil køre med færdigblandet benzin.


